

## Еженедельник новостей МДС, 14-18 октября 2019

### IBC Weekly News, October 14-18, 2019

#### 14 октября

Представители МДС и [Российско-кыргызского делового совета](#) обсудили **перспективы привлечения российских инвестиций** в КР.

#### 16 октября

МРГ при Минэкономике продолжила обсуждение **плана мероприятий** по подготовке к [Неделе зеленой экономики](#) в КР, запланированной на 11-15 ноября.

#### 17 октября

ЕБРР провел **5-ю встречу заинтересованных сторон** [Инициативы по развитию малого бизнеса](#) в области инвестиций и политического диалога.

#### 18 октября

Презентована новая программа [GIZ](#) «**Зеленая экономика и устойчивое развитие частного сектора** в Кыргызстане».

Консультативный совет [Бишкек Интернейшнл Скул](#) (BIS) обсудил проблему, **качества атмосферного воздуха** в Бишкеке.

#### Встречи с членами МДС

#### 14 октября

С руководством [юридической фирмы LEX](#) рассмотрели последние новости компании, в частности, **развитие почтовых сервисов** юридических услуг в Кыргызстане.

#### 18 октября

С председателем совета директоров [ЗАО «Сут Булак»](#) Александром Каравай обсудили **поддержку местных производителей молочной продукции** в условиях рыночной конкуренции.

#### Объявления

С 21 по 25 по октября исполнительный

#### October 14

Representatives of IBC and [Russian-Kyrgyz Business Council](#) discussed the prospects for **attracting Russian investment** in Kyrgyzstan.

#### October 16

The IWG at the Economy Ministry considered the **action plan** for preparing for the [Green Economy Week](#) in Kyrgyzstan scheduled for November 11-15, 2019.

#### October 17

The EBRD held the **5th Stakeholders meeting** of [Small Business Initiative](#) to update initiatives on investments, advice for small businesses and policy dialogue.

#### October 18

The new [GIZ](#) program “**Green Economy and Sustainable Development of the Private Sector in Kyrgyzstan**” was presented in Bishkek.

The [Bishkek International School](#) Advisory Council discussed **air quality in Bishkek**.

#### Meetings with IBC members

#### October 14

The management of IBC and the [LEX Law Firm](#) discussed the latest news of the company including the development of **mail legal services in Kyrgyzstan**.

#### October 18

The IBC management and Chairman of the Board of Directors of [Sut Bulak CJSC](#), Alexander Karavai, considered ways **to support domestic dairy producers** in the competitive market.

#### Announcements

From October 21 to 25, IBC Executive Director

директор МДС принимает участие во [встречах с бизнес-сообществом регионов](#) в рамках деятельности **Комитета по развитию промышленности и предпринимательства** при Национальном совете по устойчивому развитию КР.

**Узбекистан приглашает бизнесменов КР к сотрудничеству.** ГКПЭН КР представил поступившие [предложения Госкомитета РУз](#) по геологии и минеральным ресурсам.

19 ноября в Бишкеке состоится Форум развития высокого уровня **“Ускорение реформ для устойчивого развития”**.

takes part in [meetings with regional business community](#) the regions within the **Industry and Enterprise Development Committee** under the National Sustainable Development Council of the Kyrgyz Republic.

**Uzbekistan invites Kyrgyz businesspeople to cooperate.** The Kyrgyz State Committee for Energy, Industry and Subsoil Use submitted [proposals of Uzbekistan’s State Committee](#) for Geology and Mineral Resources.

High-level Development Forum **“Accelerating Reforms for Sustainable Development”** will be held in Bishkek on November 19, 2019.

## Новости членов МДС

**Кубан Ашыркулов** назначен генеральным директором ЗАО [«Страховая компания «Кыргызстан»](#). С 2009 по 2011 год он был исполнительным директором МДС. Поздравляем Кубана Абдыкапаровича с высоким назначением и желаем успехов в ответственной работе!

[Мобильный оператор О!](#) расширил емкость охвата сети 4G LTE, и теперь **качество связи и мобильного интернета улучшены** еще для 70 населенных пунктов отдаленных регионов.

17 октября **Эл Груп Консалтинг** провела круглый стол по запуску XII эксклюзивного [Исследования рынка заработных плат и компенсаций](#) - 2019-2020 гг.

## News from IBC members

**Kuban Ashyrkulov** has been appointed Director General of [Kyrgyzstan Insurance Company CJSC](#). From 2009 to 2011 he was IBC Executive Director. We heartily congratulate Mr. Ashyrkulov on his appointment and wish him success in the responsible work aimed at the protection of people!.

[Mobile operator O!](#) has expanded the coverage capacity of the 4G LTE network, and **about 70 settlements in remote regions** enjoy better quality of communication and mobile Internet.

On October 17, **AI Group Consulting** held a roundtable on the launch of the XII exclusive [Salary and Compensation Market Research](#) for 2019-2020.

## Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **14-20 октября**.

## Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **October 14-20, 2019** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

## Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **14-20 октября**: экономика, финансы, бизнес, инвестициями.

## Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **October 14-20, 2019** on economy, business and investment.

## МДС в СМИ

18 октября «Кабар» опубликовал видеосюжет МДС «[Защита программного обеспечения в Кыргызстане](#)». Участники: **Саодат Шакирова**, директор юридической фирмы ARTE, и **Алтынбек Исмаилов**, директор ПВТ.

## IBC in the media

On October 18, the Kabar IAC posted a video prepared by the IBC on [software protection in Kyrgyzstan](#). Participants: **Saodat Shakirova**, Director of the ARTE Law Firm, and **Altynbek Ismailov**, Director of the High-Tech Park.

## События на 21-25 октября

**21-25 октября**  
[Поездка по регионам](#) в рамках деятельности Комитета по развитию промышленности и предпринимательства при НСУР КР.

**24 октября**  
Филиал АО «Фридом Финанс» в г. Бишкеке проведет [практический мастер-класс](#) для начинающих инвесторов «Искусство инвестирования».

**25-26 октября**  
Международная научно-практическая конференция «Принудительное исполнение судебных актов по коммерческим (экономическим) делам».

## Events for October 21-25, 2019

**October 21-25**  
[Trip to the regions](#) within activity of the Industry and Enterprise Development Committee under the National Sustainable Development Council.

**October 24**  
The Freedom Finance JSC Branch in Bishkek will hold [an Art of Investing Workshop](#) for beginner investors.

**October 25-26**  
International scientific-practical conference "Enforcement of judicial acts in commercial (economic) cases: achievements, challenges and further development."

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

\*\*\*

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.